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Inleiding 

Het jaar 2022 gaf weer een stukje vrijheid zonder de beperkingen van de Covid-19 pandemie. Het 

bestuur en de bijeenkomsten van overlegorganen konden weer “normaal” bij elkaar komen. Onze 

jaarvergadering kon als vanouds weer worden gehouden in de infoschuur en onze wandelingen konden 

weer zonder beperkingen plaatvinden. 

 

Onze nieuwe voorzitter, Jan Kwekkeboom, gaf ons nieuwe gezichtspunten. Hij is afkomstig uit de lokale 

politiek en zijn benadering van activiteiten was ook vaker daarop gericht. Waar in het verleden het 

accent meer lag op het maken van bezwaar tegen genomen besluiten is zijn benadering vaker het 

benaderen van lokale politici om besluitvorming vooraf te beïnvloeden.  

 

Onze langlopende procedures gingen weer gewoon verder, vaak gesteund door een commissie 

omgevingsrecht waarin onze oud-bestuursleden, de heren Johan Jorritsma, Hans Metz en George 

Laeijendecker, zitting hebben. 

 

Er kwamen nieuwe activiteiten bij en wij ontvingen uit diverse hoeken verzoeken om assistentie te 

verlenen bij acties van bijvoorbeeld buurtcomités. Veel lokale initiatieven hebben het probleem dat zij 

als procespartij niet worden erkend, bij gebreke aan rechtspersoonlijkheid of gehinderd door een te 

beperkte doelomschrijving. Onze vereniging wordt in dit kader wel erkend en men ziet ons dus nog wel 

eens als een instrument om namens buurtinitiatieven procedures te voeren 

 

Om niet te veel hooi op onze vork te nemen hebben wij ons werkgebied wat strikter geformuleerd. Wij 

zijn ons meer gaan concentreren op bescherming van natuurgebieden die zijn aangewezen in het kader 

van Natuurnetwerk Nederland of Natura 2000. Groen in de bebouwde kom en speciaal het kappen van 

bomen langs wegen e.d. of het beschermen van karakteristieke gebouwen gaan wij in mindere mate 

aandacht geven. Vaak zijn op dit gebied ook andere organisaties actief, zoals de Bond Heemschut, waar 

wij in voorkomende gevallen graag mee samenwerken, zoals bij het behoud van de stallen van de 

voormalige renbaan op het terrein van de nieuwbouwlocatie op het voormalige Hocras terrein. Ook de 

samenwerking met andere organisaties zoals bijvoorbeeld het Goois Natuurreservaat en de 

Vogelwerkgroep is vruchtbaar gebleken. Wij hebben het voornemen samenwerking ook met andere 

organisaties met vergelijkbare doelstellingen, zoals bijvoorbeeld Natuurmonumenten, te intensiveren. 

 

Helaas is gebleken dat het nog steeds moeilijk is om leden te vinden zie zich voor de vereniging willen 

inzetten. Veel leden zijn op een leeftijd waarop dit van hen ook niet meer verlangd kan worden. Maar 

wij hebben ze wel hard nodig. Iedereen die zich in het afgelopen jaar heeft ingezet voor onze 

activiteiten zijn wij dan ook bijzonder dankbaar. 

 

 

  



Belangrijke thema’s 

In deze paragraaf noemen we de belangrijkste inhoudelijke onderwerpen waar de VVG zich in 

2022 actief voor heeft ingezet. Het behoud van natuur en landschap waren hierbij onze prioriteit. 

 

Blaricum - Voorland Stichtse brug   

 
 

In eerdere jaarverslagen is de kwestie van het Voorland Stichtse brug uitvoerig aan de orde geweest. 

Ook op onze website is daar informatie over te vinden.  

 

Het wachten is op uitspraken van de Raad van State. T.a.v. het paviljoen is door de rechtbank 

nadrukkelijk vastgesteld dat de door de gemeente voorgestelde compensatie met een deel van de 

zomerdijk aan de kant van de Blaricummermeent niet aan de eisen voldoet. De gemeente Blaricum 

heeft hier bij de Raad van State beroep tegen aangetekend.  

Wij hebben beroep aangetekend tegen een vonnis waarin wij niet ontvankelijk zijn verklaard in een 

vergelijkbare casus rond de ophoging van het strand. Wij waren volgens de rechtbank te laat met het 

indienen van ons bezwaar, maar hebben steeds helder gecommuniceerd dat wij geen bezwaar konden 

indienen omdat essentiële informatie ontbrak. In een volgend jaarverslag hopen wij u te kunnen 

berichten hoe dit is afgelopen.  

Inmiddels hebben wij al wel aangegeven dat wij ons niet zondermeer verzetten tegen ontwikkelingen in 

dit gebied, maar dat wij wel eisen dat de gemeente zich aan de spelregels houdt. Dat dit in verband met 

de eis van het compenseren met nieuwe vergelijkbare natuur nog een zware dobber is komt voor 

rekening van de zware eisen die worden gesteld aan het aantasten van beschermde natuur.  

Oud Valkeveen 

In de kwestie van ons beroep bij de Raad van State tegen de aanleg van een parkeerplaats in het NNN-

gebied dat grenst aan het speelpark Oud Valkeveen heeft de Raad van State in de eerste week van 2021 

een uitspraak gedaan. De gemeente kreeg tot maart 2022 de gelegenheid om een flink aantal gebreken 

in het bestemmingsplan te herstellen. Inmiddels waren wij aanwezig bij een nieuw zitting bij de Raad 

van State die over dit herstelplan haar oordeel zal vellen en wachten het resultaat daarvan af. 

Naarderbos 
De herziening van het Bestemmingsplan Recreatiepark Naarderbos door gemeente Gooise Meren is in 
de ijskast terecht gekomen. Wij hebben deelgenomen aan de klankbordgroep, maar daarna werd het 
stil. Inmiddels is er weer beweging. Een plan om een reclamemast langs de snelweg te plaatsen gaat 
gelukkig niet door. In het kader van een nieuw verdienmodel is nu de wens van de exploitant om naast 
een nieuw clubhuis aan aantal Paddel-banen bij te bouwen. Nu er door verwaarlozing nieuwe natuur in 
het gebied is ontstaan gaan er ook stemmen op om deze te gaan beschermen. Onze betrokkenheid zal 
zich voornamelijk richten op het creëren van een goede ecozone in het gebied 
 
  



Driftweg 
De door de gemeente verstrekte omgevingsvergunning is 
ingetrokken op grond van een vormfout. Het ontwerp van 
het gebouw sloot niet aan bij het aanvraagformulier. Een 
nieuwe aanvraag voor een slechts op detailpunten 
gewijzigd plan was het gevolg, met een nieuwe 
bezwaarprocedure en een nieuwe behandeling door de 
commissie van bezwaar. Wij houden goede moed dat het 
uiteindelijke resultaat zal zijn de realisering van een 
gebouw dat volgens het bestemmingsplan op deze plek 
bedoeld is: een woning met een landelijke uitstraling, met twee verdiepingen en een kap.  
 
Natuurbrug over N525 

In het kader van de verbetering van de samenhang van de 
natuurgebieden in het Gooi wordt door de provincie Noord-
Holland samen met het GNR en de gemeente Laren de aanleg 
van een natuurbrug over de weg van Laren naar Hilversum, de 
N525, voorbereid. 
Tijdens de algemene ledenvergadering van 2021 is een motie 
aangenomen de voorgenomen natuurverbinding over de 
N525 niet als brug, maar als tunnel te realiseren. Wij hebben 
ons daarin verdiept en kwamen tot de conclusie dat met een 
tunnel niet de gewenste resultaten kunnen worden bereikt. 
Zie voor meer details onze website. 

 
Nieuwe activiteiten:  
 
Wij noemen er een aantal en verwijzen ook hier voor meer details naar onze website: 

• Vervangen van het voormalige partycentrum naast restaurant de Eendracht (voorheen 
Tafelberg) door een kantoorgebouw. Wij staan achter het plan, maar hebben wel gewezen op 
het gevaar van gevolgen voor de grondwaterstand. 

• Plannen om ten behoeve van de exploitatie van hotel Newport zomerhuisjes te bouwen op de 
landtong Huizerhoofd. Wij pleiten ervoor het karakter van stadspark te handhaven en hebben 
de juridische situatie onderzocht. In het verleden is aan een projectontwikkelaar een recht van 
koop verleend, met het gevaar dat de landtong in commerciële handen zou vallen. 

• Het eiland de Dode Hond is als Natura 2000 aangewezen gebied om vogels te beschermen. Een 
plan om de aanleghaven daar ten behoeve van recreatie te vergroten en om meerdaags verblijf 
toe te staan is daarmee in strijd. 

• Er zijn plannen om aan de “Kerk aan Zee” in Muiderberg ten behoeve van de exploitatie een 
nieuwe moderne aanbouw te maken. Naast aantasting van het -in oorsprong- middeleeuwse 
gebouw speelt het probleem van gebrek aan toegestane parkeerruimte en bouw in beschermd 
NNN-gebied. 

• Er zijn plannen om een geluidswal te maken langs de A1 ter hoogte van het Naarderbos. In een 
deel, beschermd door Natura 2000, zouden daarvoor bomen moeten worden gekapt. 

• Wij hebben een zienswijze ingediend tegen de voorgenomen bouw van een zendmast t.b.v. 
mobiele telefonie bij Anna’s Hoeve. Dit mag daar op grond van een speciale uitzondering in het 
bestemmingsplan, maar is in strijd met het gewenste illusielandschap. Vanaf de hei behoor je 
geen bebouwing te zien die de illusie van een ongestoorde natuur zou kunnen verstoren. 

• En tot slot een dilemma: het uitbreiden van de steiger ten behoeve van boten van de 
reddingsbrigade bij het Stichtse strand. Natuurlijk is dit een groot maatschappelijk belang, maar 
wij eisen toch dat alle spelregels netjes gevolgd worden. Wat je hier door de vinger ziet kan 
tegen ons gebruikt worden waar wij handhaving eisen inzake in andere kwesties die hier spelen. 

 
 



Bijzondere activiteiten  

 

Edwin Klomp Natuurprijsvraag  

Voor de vierde keer hebben wij de Edwin Klomp 

Natuurprijsvraag uitgeschreven. Alle basisscholen in 

het Gooi werden uitgenodigd om een plan in te 

dienen dat ervoor moet zorgen dat de school en/of 

schoolomgeving groener wordt. De jury, bestond net 

als voorgaande jaren uit Dolf van Elten en Erik van 

Wijland. De prijs van € 4.000 is dit jaar toegekend 

aan een school voor bijzonder onderwijs, het 

Mozaïek in Hilversum, ten behoeve van de aanschaf 

van een kas. Hier kunnen de kinderen zelf groenten 

kweken en deze gebruiken tijdens de kooklessen. 

Omgevingseducatie 

Wij subsidiëren de Stichting Omgevingseducatie Gooi en Vechtstreek ten behoeve van de organisatie 

van buitenschoolse natuurwijsactiviteiten. Een landelijk concept waarbij een Natuur Wijzer een groep 

kinderen mee naar buiten neemt, naar een natuurgebied of park dicht bij school.  Ook worden er voor 

scholen bosuitjes georganiseerd. Deze sponsoring wordt gefinancierd uit het Binnendijkfonds. 

50 doe-dingen in de natuur 

Op 17 oktober heeft onze voorzitter, Jan 

Kwekkeboom, het dankzij VVG-subsidie 

gerealiseerde boekje “50 doe-dingen in de 

natuur” uitgereikt aan de eerste 25 deelnemers 

aan een herfsttour. Omgevingseducatie heeft 

het georganiseerd, Versa heeft de kinderen 

uitgekozen en Natuurwijs is de uitvoerder van dit 

programma dat kinderen stimuleert om de 

natuur in te gaan om te ervaren en te leren. 

Emil Ludenpenning  

De Erfgooiersvereniging Stad en Lande heeft de Emil Ludenpenning dit jaar uitgereikt aan de heer Jaap 

Vlaanderen, jarenlang coördinator van de vrijwilligers van het GNR. De VVG is bij dit evenement als 

medeorganisator betrokken.  

 

 



De vereniging 

Bestuur  

In 2022 bestond het bestuur uit: Jan Kwekkeboom: voorzitter, Dolf van Elten: secretaris, PR en website, 

Wim Schaapherder: penningmeester en de leden: Erick Groothedde, Maaike van Lidth en Piet Hein 

Ottervanger.  

Ledenbestand  

In 2022 waren er helaas veel opzeggingen van oudere en overleden leden. Nieuwe leden zijn vaak 

enthousiaste deelnemers aan onze wandelingen. De afname van het ledenaantal is zorgelijk. Het 

bestuur beraadt zich op acties om in deze situatie verbetering te brengen. Daarbij past een analyse wat 

het nut en de maatschappelijke impact is van onze activiteiten en welke doelgroepen wij kunnen 

aanspreken. 

Ledenvergadering  

De ledenvergadering werd gehouden op 21 april 2022. De leden hebben de jaarstukken en het verslag 

van de kascommissie goedgekeurd. De ledenadministratie werd overgenomen door Gabriëlle Litjens. 

Na de pauze hield Dolf van Elten een lezing over “Zand in het Gooi”. Zowel de vraag waarom er zoveel 

zand in het Gooi “voor het opscheppen” ligt en een beschrijving van enkele belangrijke zanderijen met 

hun karakteristieke eigenschappen passeerden de revue. 

Gooise Natuurwacht, wandelingen  

De wandelingen werden als vanouds weer georganiseerd door de natuurwachten Sjoerd Nelson en 

Randolph Pelsink. Het enthousiasme van de deelnemers, in aantal variërend tussen de 5 (bij heel slecht 

weer) en 30, bleef onverminderd groot. 

De kraam stond dit jaar bij het Vogelhospitaal en het schaapsscheerdersfeest van het GNR. 

 

Kenniscentrum  

Een aantal VVG-leden, waaronder een aantal oud-bestuursleden, steunen het verenigingswerk met 

specifieke kennis van natuur en landschap, van deelgebieden binnen het Gooi en van bestuurlijke 

processen en juridische procedures. Op uitnodiging van het bestuur worden zij betrokken bij dossiers 

die om specifieke inbreng vragen.  

Tijdschrift 

Het tijdschrift van de Vrienden van het Gooi is in het afgelopen jaar weer drie keer uitgekomen. Naast 

activiteiten van de vereniging werd aandacht besteed aan de natuur en de bijzondere eigenschappen 

van het Gooi. De redactie bestond uit de heren Hans Hoes, Leen Mak, Erick Groothedde, Dick Jonkers en 

George Laeijendecker. 



Financiën 

De financiering van de lopende exploitatie, waaronder de uitgave van ons tijdschrift, staat onder druk 

door het afnemende ledenaantal. Het bestuur ervaart dat als een zorgelijke situatie die vraagt om extra 

aandacht. Een plan van de fiscus om ons in de BTW te betrekken is in goede banen geleid. 

Onze belangrijkste bronnen waaruit wij subsidies kunnen financieren zijn het Sluijters fonds en het 

Binnendijk fonds. Dit deel van het vermogen is onder professionele begeleiding belegd in aandelen en 

obligaties, die helaas het afgelopen jaar geen voorspoedig resultaat te zien gaven. Om deze redenen 

hebben wij de uitgaven uit deze fondsen in 2022 beperkt moeten houden. Maar nog wel: ***.  

 

Speciale aandacht was dit jaar voor het deel van het door ons geërfde vermogen van de heer Wim 

Binnendijk dat door hem was belegd in fondsen in Zwitserland. Wij hebben besloten hier afscheid van te 

nemen en dit bedrag vrijwel geheel te besteden aan een donatie van €200.000 aan het Goois 

Natuurreservaat. Hiermee stellen wij hen in staat een activiteit te ontwikkelen ten behoeve van 

milieueducatie voor jongeren. Wij zijn blij dat wij deze gelden hiermee hebben kunnen besteden in 

overeenstemming met de wensen van erflater.  

Communicatie en PR  

Er werden in 2022 vier nieuwsbrieven met diverse onderwerpen verzonden. Deze zijn op onze website 

te bekijken. Iedere geïnteresseerde kan zich via de website gratis voor de nieuwsbrief aanmelden. Leden 

worden aangeraden ook hier een abonnement op te nemen.  

De Facebook-pagina was actief in het doorgeven van evenementen waar de VVG bij betrokken was en 

ander relevant lokaal nieuws. Ook werden steeds onze wandelingen aangekondigd met de bijbehorende 

verslagen na afloop. 

Op de website: www.vriendenvanhetgooi.nl is veel te vinden over onze dossiers en andere activiteiten, 

zoals sponsoracties. Ook hier staat steeds een overzicht van onze wandelingen. 

Samenwerking met andere organisaties 

Goois Natuurreservaat  

Met het Goois Natuurreservaat hebben wij afspraken gemaakt over subsidiering van een 

milieueducatieprogramma voor jongeren. Zie hiervoor het financiële verslag.  

 

Het GNR is in toenemende mate actief met het indienen 

van inspraak- en bezwaarschriften ter voorkoming van 

aantasting van natuur. Wij hebben daar goed overleg over 

en zij zijn in die zin een welkome partner bij onze eigen 

activiteiten op dat gebied. 

Het project om het GNR een aantal infoborden rond de 

zanderijen in het Gooi aan te bieden heeft in 2022 

stilgelegen, maar wij verwachten dat deze borden in 2023 

wel geplaatst zullen worden 

(Foto: Gerke van der Hoef) 

Omgevingseducatie Gooi en Vecht en Eemstreek (OGVE)  

Ook dit jaar heeft Omgevingseducatie op ons verzoek contacten gelegd met scholen met een 

uitnodiging om mee te doen met de Edwin Klompprijs. Ook helpen wij hen financieel bij het organiseren 

van natuuruitjes. 

  



Tussen Vecht en Eem en de Stichting Stad en Lande 
Wij zijn lid van de deelnemersraad van de vereniging Tussen Vecht en Eem, de koepel van de historische 
kringen en aanverwante organisaties in de Gooi- en Vechtstreek. Met de Stichting Stad en Lande zijn wij 
betrokken bij de organisatie van de Week van de Erfgooier en de uitreiking van de Emil Ludenpenning.  

Partners Infoschuur  
De vergaderingen en bijeenkomsten van de VVG vinden gebruikelijk plaats in de Infoschuur aan de 
Naarderweg in Hilversum. De Infoschuur is eigendom van het GNR en wordt ook gebruikt door onze 
partners, het IVN, de Vogelwerkgroep Het Gooi en Omstreken, de Stichting Omgevingseducatie Gooi, 
Vecht- en Eemstreek, de KNNV, Naerdincklant en uiteraard ook het GNR zelf. Jaarlijks organiseren deze 
organisaties een gezamenlijke “Gooise Landschapsdag”. 

Partners in onze dossiers 
Speciaal willen wij hier vermelden de vruchtbare samenwerking in het dossier Oud Valkeveen met de 
Stichting Limiten en Valkeveen en in het dossier Driftweg: de Stichting Naarder Eng. 

Ten slotte 
Het bestuur zet zich - met behulp van haar actieve leden - ervoor in dat de VVG ook in 2023 en de 
daarop volgende jaren een bijdrage kan leveren aan het behoud van de Gooise natuur. Hier zijn veel 
partijen bij betrokken. Het openbaar bestuur: provincie en gemeenten, organisaties die de natuur 
moeten beheren: het GNR, Natuurmonumenten, Staats Bosbeheer en bezorgde en betrokken burgers.  
Het bestuur streeft ernaar samen te werken met al deze organisaties, door het geven van adviezen, het 
bijsturen van in onze ogen onwenselijke plannen en zo nodig optreden in rechte ten behoeve van de 
handhaving van regels die zijn bestemd om de natuur te beschermen en het voorkomen van 
ongewenste ontwikkelingen.   
 
Daarnaast verkeren wij in de bijzondere omstandigheid dat wij beschikken over speciale fondsen 
waarmee bijzondere projecten kunnen worden gefinancierd. Wij zijn dankbaar voor deze situatie en 
verwachten hiermee nog vele jaren ook jongeren bij de natuur in het Gooi te kunnen betrekken, want zij 
zijn de natuurbeschermers van de toekomst. 


